
Vysvetlenie celého mechanizmu SPF Top Tim  a aplikovanie nerovnakých principov pre športovcov 

v individuálnych športoch. 

Jediné, čo môžem konštatovať ako zástupca športovcov, je že tu platil dvojaký meter pre 

športovcov  v individuálnych športoch. Túto skutočnosť sa snažíme teraz uviesť na správnu mieru 

a princípy podpory pre športovcov-repezentantov zrovnoprávniť v individuálnych Športoch. 

(Športovec v IŠ  musí byť reprezentant k 1.1., základná a prvotná podmienka = Kapitola 15 aj nutná, 

a táto podmienka bude aj pre TOP Talent ako východisko pre vôbec zaradenie športovca. Športovec 

ktorému prislúcha príspevok si ho bude môcť čerpať bez rodielu, či prípravu zastrešuje klub alebo SPF 

cez spoločnú prípravu.) 

V dvoch športoch synchonizovaného plávania a aj diaľkoplávania si Top Tim SPF (a aj 

Talent)  prostriedky  priznávali a čerpali aj za  výsledky skončených pretekárov a/alebo pretekárov 

nezaradených do reprezentačných družstiev k 1.1, pretože si tieto prostriedky dávali do spoločnej 

prípravy a tým maskovali ich použitie či účel. Čerpali si ich „kolektívne” tj používali príspevok 

skončeného reprezentanta na “iných členov TOP Tímu,” alebo reprezentacie  a nikto nikdy pridelenie 

ani čepranie nezpochybňoval.  / Kým plávaniu takéto prostriedky /za skončených alebo nezaradených 

do repre/ jednoducho nedali v týchto dvoch športoch si ich udelili a čerpali a tým ponižovali rozpočet 

Kapitoly 12 (vrátane PL UTM) a Kapitoly 15 pre ostané športy v pomere 65%-20%-10% a 5%. Za 

niekoľko rokov  aplikovania takého  mechanizmu -  PL mohlo prísť aj o viac ako 50-60tisic a VP o 20tis 

do svojich rozpočtov, odhadom. 

Je to vporiadu mať dve rôzne uplatňovania toho istého princípu či účelu v individuálnych športoch? Z 

pohľadu zástupcu športovcov veľmi nefér voči športu plávanie. Avšak ak to tak bolo “posvätené” tak 

vychádza, že Smernica bola účelovo nafrormulovaná proti plávaniu, a na úkor oboch športov 

vodného póla a plávania. 

V týchto dvoch športoch, SP a DP,  Top Tím príspevky fungovali  doslova ako  (umelý) mechanizmus 

na navyšovanie rozpočtu pre reprezentáciu, kým v plávaní principiálne Top Tím funguje ako “odmena 

za určitý výsledok a nasledná podpora” = zvýšená podpora, na prípravu konkrétneho reprezentanta 

formou príspevku z TOP  Tím. Ak nie je reprezentant, tak príspevok nebol.  

Z môjho pohľadu tento mechanizmus prideľovania, princíp a účel TOP TIM SPF podpory  by mal byť 

jednotný pre všetkých športovcov a je jedno či z malého alebo veľkého športu, či si športovec 

použije prostriedy na prípravu prostredníctvom klubu alebo prostredníctvom SPF = spoločnej 

prípravy reprezentácie.  Nie je vôbec v poriadku ak príspevok jedného člena bol míňaný na podporu 

úplne niekoho iného. Príspevok v individuálnych športoch  má právo čerpať konkrétny a aktívny 

reprezentant, ktorému bol príspevok vypočítaný. V diaľke nemajú s týmto princípom problém 

a súhlasia,  a aj to tak už aplikujú tento princip pre sportovcov od roku 2021 po nástupe novej 

víceprezidentky, ale v športe  synchronizované plávanie napádajú správnosť nápočtu rozpočtu 

2023  práve v TOP Tímoch z tohto uhla – chcú prideliť a čerpať TOP Tím príspevky za skončené 

pretekárky /8 z 10 skončilo!/ a použít “balík“ TOP Tim prispevkov  opäť kolektívne.  

Aj dnes VSSP  žiada príspevky za skončené pretekárky do ich reprezentačného rozpočtu. Napríklad 

v roku 2019 si synchro prilepšilo o viac ako 20tisíc do rozpočtu práve za príspevky za skončené 

pretekárky. Ak by to boli plavci, tak týchto 20tisíc by plávaniu bolo vypočítané, ale neboli pridelené. 

Takýmto princípom operovala Smernica Top Tim SPF a aj Talent.  VSSP žiada za 8 skončených 

pretekáriek príspevky /suma peňazí, tiež viac ako 20tisíc v roku 2023/.  Avšak v rozpočte 2023 tieto 

príspevky SP neboli pridelené nakoľko sa uplatnil jednotný princíp pre  všetkých individuálnych 

športovcov v odvetviach PL, DP a aj SP. Príspevok športovcovi, ktorý nie je reprezentantom k 1.1. 

bol vypočítaný, ale nebol pridelený (čl. VI. Bod 1.1) a bude formálne vyradený z TOP Tím SPF aj 

Talent k 1.1.  



Ten návrh podám ja osobne ako Zástupca športovcov, lebo je to férový princíp voči každému 

športu a športovcovi v odvetviach, ktoré SPF zastrešuje. 

S pozdravom, 

Martina Moravcová Valko 


